



Church and Monastery of the Merciful Brethren

The church of the Holy Trinity was built in the years 1645–1650 originally as an Evangelical church. In 1700, the Carmelites took over administration of the church and extended it along with the monastery. The Chapel of St. Lorette – one of the few in Slovakia – was built on the model of the Italian Loretto, and the sculpture was brought to Skalica from Vienna. The main nave of the church is vaulted by a barrel vault divided into three fields, and the Chapel has Baroque cross vaults. The church furnishings come mainly from the Baroque period, and among the most interesting items are the organ choir and pulpit made in a regionally uncommon style called Regency from the late 18th century.

From the 19th century the nearby monastery was used as a hospital and later a pharmacy was added. From 1797 to 1950 the church was administrated by the order of the Merciful Brethren, devoted protectors of the ill and forlorn. After reconstruction and expansion on the design of M. M. Harminec the monastery building again serves as a hospital.

Autori textov: Záhorské múzeum Skalica
Preklady NJ, AJ: Agentúra NTB Skalica



Turistická informačná kancelária
Námestie slobody 10, 909 01 Skalica
tel.: +421 34 664 53 41, +421 915 723 216
tik@skalica.sk, www.skalica.sk

Náš TIP

Pamiatky sú sprístupnené ZDARMA počas letnej sezóny (máj - september): piatok 14:00 - 18:00 hod., sobota 10:00 - 18:00 hod., nedeľa 14:00 - 18:00 hod.
V každej pamiatke podáva zdarma výklad sprievodca. Prehliadku pamiatok so sprievodcom mimo týchto termínov si môžete objednať v TIK Skalica.

Kostol a kláštor milosrdných bratov



© foto: Eduard Timko, design: Atelier Edo, s.r.o.



Kostol a kláštor milosrdných bratov

Die Kirche und das Kloster der Barmherzigen Brüder

Church and Monastery of the Merciful Brethren

Kostol a kláštor milosrdných bratov

Kostol najsvätejšej Trojice bol postavený v rokoch 1645 - 1650 pôvodne ako evanjelický. Od roku 1700 prešiel do rúk karmelitánov, ktorí ho spolu s kláštorom rozšírili a nadstavali. Dodatočne vznikla loretánska kaplnka, jedna z mála na Slovensku. Vybudovali ju podľa vzoru talianskej Lorety, sochu do nej priviezli z Viedne. Hlavná loď kostola je zaklenutá valenou klenbou rozdelenou na tri polia, kaplnka má barokové krížové klenby. Mobilár je prevažne barokový, zaujímavý je organový chór a kazateľnica, vyhotovené v u nás nezvyklom štýle regence z polovice 18. storočia.

Príľahlý kláštor slúžil od 19. storočia ako nemocnica a zriadená bola i lekáreň. Po karmelitánoch komplex od roku 1797 až do 1950 prevzali milosrdní bratia, obetaví ochrancovia chorých a opustených. Po prestavbách a rozšírení podľa projektu M. M. Harminca slúži objekt kláštora naďalej ako nemocnica.

Die Kirche und das Kloster der Barmherzigen Brüder

Die Kirche der Heiligsten Dreieinigkeit wurde in den Jahren 1645 – 1650 ursprünglich als evangelische Kirche errichtet. Im Jahr 1700 ging sie in die Hände der Karmeliter über, die sie zusammen mit dem Kloster erweiterten. Als eine der wenigen in der Slowakei wurde die Loretanische Kapelle nach dem Vorbild aus dem italienischen Loretto erbaut, die Statue wurde aus Wien hergebracht. Das Hauptschiff der Kirche ist mit einem in drei Felder geteilten Tonnengewölbe ausgestattet, die Kapelle hat ein barockes Kreuzgewölbe. Die Ausstattung der Kirche ist hauptsächlich barock, interessant ist der Orgelchor und die Kanzel im in der Slowakei wenig verbreiteten Stil der Regence aus der ersten Hälfte des 18. Jahrhunderts.

Das anliegende Kloster diente vom 19. Jahrhundert an als Spital, dazu gab es eine Apotheke. Von 1797 bis 1950 übernahmen die Barmherzigen Brüder als aufopfernde Beschützer der Kranken und Verlassenen die Gebäude von den Karmelitern. Auch nach Erweiterung und Umbau nach Plänen von M. M. Harminc dient das Klostergebäude weiterhin als Spital.

